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SFINTENIA LUI DUMNEZEU
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Pe parcursul acestui trimestru am vazut diferite aspecte ale caracterului lui 
Dumnezeu. Si acest lucru este esential deoarece umanitatea pierde conceptia 
corecta despre Dumnezeu; L-a transformat incet-incet intr-un fel de talisman 
protector de rele si nimic mai mult.

Si astfel Dumnezeu a ajuns sa fie ‘cineva’ de care te folosesti cand ai nevoie 
si cand nu mai ai nevoie,Il lasi deoparte.

Tematica din aceasta saptamana trateaza sfintenia Lui Dumnezeu – un 
subiect mult mai serios decat ne-am putea imagina.

 Sfintenia nu este doar un atribut al lui Dumnezeu, sau o caracteristica divina 
printre multe altele ci Sfintenia exprima chiar esenta lui Dumnezeu.

Luam ca exemplu  ceea ce spune profetul Amos in Amos 4,2 : ”Domnul 
Dumnezeu a jurat pe sfinţenia Lui…”  si aici cand Dumnezeu jura pe sfintenia Lui, 
in realitate de fapt jura pe El Insusi. In Amos 6,8 se repeta acest concept si se 
confirma ce am spus mai sus : “Domnul Dumnezeu a jurat pe Sine însuşi” .

Poporul evreu avea o intelegere clara si corecta a lui Dumnezeu; sfintenia lui 
Dumnezeu era Insusi Dumnezeu. Rabinii folosesc cel mai adesea cand se refera la 
Dumnezeu expresia “Cel Sfant” si expresia “Sfantul lui Israel” si aceasta din urma 
expresie se gaseste de multe ori pe paginile Sfintei Scripturi. Altfel spus sfintenia 
este fundamentul pe care se afla intreaga intelegere a lui Dumnezeu. Orice 
afirmatie despre iubirea, puterea,  dreptatea Sa, inceteaza sa mai fie o afirmatie la 
adresa lui Dumnezeu cand este prezentata in afara Sfinteniei Lui.

Conceptul Sfinteniei lui Dumnezeu nu este o idee specifica Bisericii 
Adventiste ci mai degraba ceva ce rezulta atat din Vechiul cat si din Noul 
Testament. Si pentru ca vorbim de Vechiul si Noul Testament sunt multi care 
considera ca Dumnezeul din Vechiul Testament este un Dumnezeu diferit de Cel 
din Noul Testament. Iar daca aceasta idee ar fi adevarata, Dumnezeu ar inceta sa 
mai fie Dumnezeu.

Daca Dumnezeu este vesnic si Cuvantul Sau este vesnic atunci nu pot exista 
doi Dumnezei: cel din Noul Testament si cel din Vechiul Testament. El ramane 
acelasi mereu!



Vechiul Testament este explicat si interpretat prin Noul Testament unde sunt 
o multime de citari ale Vechiului Testament. Dumnezeul care i-a vorbit lui Moise 
si Isaia este acelasi care i-a vorbit lui Pavel. Nu exista contradictii intre ei deoarece 
toti cei 40 de scriitori au fost inspirati de Duhul Sfant.

In concluzie daca vrem sa avem o viziune corecta asupra lui Dumnezeu 
trebuie sa ne raportam la Biblie ca la un tot unitar si nu sa luam doar bucati din ea.

Geneza 2,3 ne ofera pentru prima data termenul “sfant”: 

“Dumnezeu a binecuvântat ziua a şaptea şi a sfinţit-o, pentru că în ziua 
aceasta S-a odihnit de toată lucrarea Lui pe care o zidise şi o făcuse.”

Termenul original ebraic pentru expresia ‘a sfinti’ inseamna ‘pus 
deoparte,pregatit pentru un scop special’. 

In textul de mai sus acest cuvant este legat de Sabat. Dumnezeu a “sfintit” 
Sabatul – adica l-a separate de celelalte zile, l-a pus deoparte pentru un scop 
special. Sabatul este in esenta o zi ca oricare alta dar de ce e diferit? Tocmai pentru 
ca Dumnezeu l-a pus deoparte cu un scop special.

Acum sa ne intoarcem la Dumnezeu : El este sfant pentru ca este diferit de 
orice alta fiinta. Nu poate fi comparat cu nimeni si cu nimic; e unic, e distinct, e 
insusi Dumnezeu.

Moise in Exodul 15,11 afirma : 

“Cine este ca Tine între dumnezei, Doamne? Cine este ca Tine minunat în 
sfinţenie, bogat în fapte de laudă, şi făcător de minuni?”

Nimeni este raspunsul. Nimeni nu se compara cu Dumnezeu.
Hai sa vedem ce spune Psalmi 99,1-3 : 

“Domnul împărăţeşte: popoarele tremură; El şade pe heruvimi: pământul 
se clatină. Domnul este mare în Sion şi înălţat peste toate popoarele. Să laude 
oamenii Numele Tău cel mare şi înfricoşat, căci este sfânt!”

Ce imi atrage atentia intr-un mod deosebit este sa stiu ca acest Dumnezeu 
Sfant, Vesnic, este interesat de mine. Imi cunoste visele, luptele, temerile si ma 
iubeste; vrea sa intre in viata mea ca sa puna ordine in ea. 

Intelegi acum de ce e necesar sa intelegem bine Sfintenia lui Dumnezeu?
Sunt momente in viata in care nimeni si nimic nu te poate ajuta in problema 

sau necazurile pe care le ai.Rabdarea nu, tehnologia nicivorba, prietenii… 
Nimic,nimic nu te poate scoate din necazul tau. Din punct de vedere omenesc nu ai 



nici o sansa. Si atunci se pune intrebarea : “Cine este Dumnezeul tau?” Daca e un 
dumnezeu ca oricare altul, atunci esti pierdut; dar daca Dumnezeu este Sfant – 
adica separat de toti ceilalti, unic, deosebit, omnipotent…atunci cu siguranta ca are 
o solutie la problema ta. El e deasupra oricarei probleme.

A treia parte a studiului ne vorbeste despre sentimentul pe care l-au avut 
oamenii din Biblie in fata Sfinteniei lui Dumnezeu.

Iov 42,5.6. : 

„Urechea mea auzise vorbindu-se de Tine; dar acum ochiul meu Te-a văzut.  
De aceea mi-e scârbă de mine şi mă pocăiesc în ţărână şi cenuşă.”

Una este sa-L cuosti pe Dumnezeu din auzite si este cu totul altceva sa-L 
vezi cu ochii tai. Acum ca sa poti spune ca L-ai vazut pe Dumnezeu nu e nevoie 
sa-L vezi cu ochii fizici; e de ajuns sa ai o partasie zilnica cu El.

Cand ajungi sa-L vezi in splendoarea Sfinteniei Sale, sa-L simti, sa-L 
descoperi vei simti exact ceea ce Iov a simtit. Vei cadea la pamant…

Aceasta expresie are doua conotatii – ‘a cadea la pamant’ sau ‘ in tarana si 
cenusa’ poate sa desemneze statutul unui sclav sau sa exprime umilinta, reverenta, 
respectul sau ceea ce Biblia numeste ‘frica de Domnul’ .

‘Frica de Domnul’ are un loc important atat in Noul cat si in Vechiul 
Testament si intelegerea ei este estentiala pentru o relatie corecta cu  Dumnezeu.

Charles Spurgeon spunea ca teama de Dumnezeu este centrul experientei 
crestine.

Talmudul – comentariul rabinic al scrierilor evreesti spune ca un om care 
poseda cunostintele dar nu are ‘teama de Domnul’ este ca un om care are cheile de 
la poarta exterioara a casei dar nu le are pe cele de la usa casei. Asadar cum va 
intra in casa?

E necesar deci sa cunoastem ce spune Biblia despre Dumnezeu pentru a-L 
iubi cum trebuie si pentru a-I Sfinti numele. Fara ‘frica de Domnul’ nu exista 
cunoastere. Poti sa cunosti Biblia pe de rost si sa fii as in doctrina – daca nu te temi 
de Domnul, nu-L cunosti pe Domnul.

Si cine este Domnul ca sa te temi de El? Ieremia 2,6.7 : 

“Niciunul nu este ca Tine, Doamne! Mare eşti Tu şi mare este Numele Tău 
prin puterea Ta. Cine să nu se teamă de Tine, Împărate al neamurilor? Ţie se 
cuvine teama; căci între toţi înţelepţii neamurilor şi în toate împărăţiile lor,  
niciunul nu este ca Tine.”



Multi cred, in mod gresit, ca necesitatea temerii de Domnul s-a incheiat o 
data cu prima venire a lui Isus.

Termenul tradus prin ‘teama’ are un inteles mai larg si anume “uimire, 
reverenta, respect deosebit”; inseamna si ‘teama,frica’ dar aici e folosit cu intelesul 
de ‘uimire in fata unei realitati diferite,deosebite,superioare’.

Fapte 10,34-35 spune : 

“Atunci Petru a început să vorbească şi a zis: ‘În adevăr, văd că Dumnezeu 
nu este părtinitor, ci că, în orice neam, cine se teme de El şi lucrează neprihănire  
este primit de El.’ ”

Aceasta teama biblica e diferita. Dumnezeu nu doreste ca noi sa ne 
prezentam in fata tronului sau inspaimantati si terorizati. El doreste ca noi sa venim 
cu incredere si siguranta. In acelasi timp noi trebuie sa fim constienti de puterea si 
sfintenia Aceluia care este asezat pe tron.

Astfel s-a intamplat cu Isaia care a cazut ca mort cand a vazut slava lui 
Dumnezeu sau cu Daniel. Ei nu au cazut morti de spaima ci mai degraba de 
recunostinta ca erau in fata cuiva superior lor,sfant.

In partea a patra ne vom opri putin asupra unor texte din care recunoastem 
sfintenia lui Dumnezeu.

Sa citim Luca 5,8 : 

“Când a văzut Simon Petru lucrul acesta, s-a aruncat la genunchii lui Isus 
şi I-a zis: ‘Doamne, pleacă de la mine, căci sunt un om păcătos.’ ”

Ce a vazut Petru? De ce a cazut la pamant inaintea lui Isus? A fost in urma 
pescuirii minunate. Ei, pescari experimentati nu pescuisera nimic dar urmand sfatul 
lui Isus, au avut parte in acea noapte de o pescuire minunata. Atunci ochii lui Petru 
s-au deschis si si-a dat seama ca era in fata lui Dumnezeu. Aici vedem cum 
Sfintenia lui Dumnezeu ne face constienti de pacatosenia noastra.

Singura modalitate de a deveni constienti de pacatosenia noastra este sa ne 
apropiem de Dumnezeu. Si asta pentru ca Sfintenia lui aduce lumina in intunericul 
lumii noastre.

Multi asteapta sa devina buni si abia apoi sa mearga la Isus. Nu asta e calea! 
Acest drum este unul gresit!

 Nu trebuie sa fii bun ca sa mergi la Isus ci trebuie sa mergi la Isus pentru a 
fi bun! El este cel care ne lumineaza viata si ne face sa vedem in ce situatie trista 
ne aflam si atunci ne dam seama ca avem nevoie de parere de rau,de marturisire si 
de iertare.



Ajungem la finalul lectiunii noastre si vedem ca pana si demonii percep 
sfintenia lui Dumnezeu.

Luca 4,33.34 : 
“În sinagogă se afla un om care avea un duh de drac necurat şi care a 

strigat cu glas tare: ‘Ah! Ce avem noi a face cu Tine, Isuse din Nazaret? Ai venit  
să ne prăpădeşti? Te ştiu cine eşti: Sfântul lui Dumnezeu.’ “

Acest incident a avut loc in Capernaum. Demonii – ingeri cazuti, cu toate ca 
erau stapaniti de rebeliune, de rau, de ipostazie, chiar si asa sunt capabili sa vada 
sfintenia lui Isus.

Ingerii cazuti  se tem de distrugerea lor in timp ce fiii cazuti ai lui Dumnezeu 
au o teama ce tine de respect si isi dau seama de pacatosenia lor, si de nevoia dupa 
Harul lui Dumnezeu si vor sa se pocaiasca.

E interesant sa observam si relatarea lui Marcu despre acest incident.
Demonii spun ‘ai venit sa ne distrugi inainte de vreme’; de ce ‘inainte de vreme’? 
Ei stiu ca in ciuda faptului ca astazi sunt invinsi, distrugerea finala inca ii asteapta.

Astazi este ziua in care trebuie sa alegem. Daca vom astepta pana la sfarsitul 
timpului si in ultima zi vom ridica ochii spre cer pentru a-L primi pe Isus in 
Sfintenia Sa,in acea zi le vom cere muntilor sa cada peste noi pentru ca n-am fost 
pregatiti pentru a ne intalni cu El.

In incheiere vreau sa citim Apocalipsa 4,8.9 : 

“Fiecare din aceste patru făpturi vii avea câte şase aripi şi erau pline cu 
ochi de jur împrejur şi pe dinăuntru. Zi şi noapte ziceau fără încetare: ‘Sfânt, 
sfânt, sfânt este Domnul Dumnezeu, Cel Atotputernic, care era, care este, care 
vine!’
Când aceste făpturi vii aduceau slavă, cinste şi mulţumiri Celui ce şedea pe 
scaunul de domnie şi care este viu în vecii vecilor, “

Aceasta este o scena cereasca in care Ingerii lui Dumnezeu nu vorbesc 
despre dragostea lui Dumnezeu cu toate ca Dumnezeu este dragoste, nu vorbesc 
despre bunatatea Sa cu toate ca Dumnezeu este bun, nu vorbesc nici despre mila 
sau dreptatea Sa cu toate ca Dumnezeu este si drept si milos ci vorbesc despre 
Sfintenia Lui. 

De ce? Pentru ca Sfintenia Lui Dumnezeu cuprinde toate celelalte atribute 
divine.

Sfintenia Sa este Gloria Sa, Gloria Sa este Caracterul Sau si dorinta Lui 
Dumnezeu este ca acest caracter sa fie reprodus in toti copiii Lui.



Ii vei permite lui Dumnezeu sa traiasca in viata ta? 
Vei reflecta caracterul lui Dumnezeu in viata ta?
Recunosti Sfintenia lui Dumnezeu in dragostea Sa, in mila Sa, in iertarea 

Sa? Recunosti Sfintenia lui Dumnezeu cand mergi la biserica, atunci cand te 
imbraci pentru a merge la biserica, in felul in care te comporti? Recunosti Sfintenia 
lui Dumnezeu cand mananci,cand ai grija de corpul tau?

Dumnezeu este Sfant – si acest lucru este fundamental  pentru intelegerea 
Lui. Si fie ca acest lucru sa ne ajute sa crestem – pe mine si pe tine!

Domnul sa te binecuvanteze!


